
Aan: de leden van de gemeenteraad van de gemeente Westland 

Datum: 28 mei 2018 

Van: Albert M. van der Zijpp 

Betreft: opwaardering Westlandse slaperdijken tot gemeentelijke monumenten 

 

Geachte raadsleden, 

Uit diverse recent verschenen publicaties zouden we kunnen opmaken dat de plannen van het 

bedrijf Natuurbegraven uit Den Bosch om een groot deel van de Hoekse Bonnenpolder te 

bestemmen en vervolgens in te richten als een natuurbegraafplaats inmiddels van de baan zijn. 

Het gerucht wat rondging dat het zand van ͞onze͟ Zanddijk (lees: slaperdijk) mogelijkerwijs voor 

ophoging van deze graven (1,5 m) gebruikt  zou gaan worden is daarmee eveneens geschiedenis 

geworden. 

Laten we hopen dat de gemeenteraad van Rotterdam die binnenkort een beslissing moet nemen 

over deze plannen  voor de Bonnenpolder haar verantwoordelijkheid zal nemen door deze plannen 

definitief naar de prullenbak te verwijzen. 

Gezien de mateloze energie die dit bedrijf maar ook anderen in dit project hebben geïnvesteerd stelt 

ons op dit moment nog allerminst gerust!  

Laten we eens op een andere manier tegen deze slaperdijken aankijken. 

Ook nu nog hebben deze slaperdijken zeker een functie als we te maken krijgen met uitzonderlijke 

weersituaties zoals in 1953 toen windsnelheden van orkaankracht in combinatie met springvloed het 

Noordzeewater de Noordzee-trechter induwde met catastrofale gevolgen. Sindsdien heeft een 

soortgelijke storm zich gelukkig niet meer voorgedaan. Maar het is zeker niet bewezen dat de 

stormvloedkering in de Nieuwe Waterweg het Westland zal kunnen behoeden voor overstromingen 

die zijn weerga niet zal kennen indien de wel erg smalle Westlandse Noordzeedijken doorbreken. 

Deze slaperdijken (lees: waterkeringen) dateren uit de tijd van graaf Willem 1 en onze bekende 

Gravin Machteld. Ze zijn inmiddels al 800 jaar oud! Deze dijken werden destijds op hun initiatief 

aangelegd om ervoor te zorgen dat de `s-Gravenzanders droge voeten zouden houden bij 

getijdeveranderingen van de Maasmond. 

Anders gezegd een gebouw van 800 jaren oud wordt tegenwoordig zonder twijfel ingedeeld in de 

categorie monumentale gebouwen! Aangezien we in het Westland maar zeker in `s-Gravenzande 

over weinig monumentale gebouwen beschikken willen wij de gemeenteraad voorstellen om alle 

Westlandse slaperdijken op te waarderen tot gemeentelijke monumenten. 

Deze slaperdijken bepalen dus al eeuwenlang het zo typische landschap van onze unieke 

tuinbouwstreek. Zij zijn inmiddels een onlosmakelijk onderdeel van dit fraaie landschap geworden.  

Wij kunnen ons daarom niet voorstellen dat uw gemeenteraad eraan zou willen meewerken dat dit 

unieke karakter verstoord zou gaan worden door delen van deze dijken te verwijderen of nog erger 

weg te laten halen.  



Wij doen een klemmend appèl op u om uw verantwoordelijkheid in deze te nemen en onze aanvraag 

positief te waarderen!  

Daarmee zult u de onrustgevoelens over het voortbestaan van deze slaperdijk(en) van vrijwel alle 

aanliggende bewoners van zeker de `s-Gravenzandse slaperdijk lees: Zanddijk definitief kunnen 

wegnemen! 

Want veel onrust heeft het verzoek en alles wat daaromheen de revue is gepasseerd van het bedrijf 

Natuurbegraven Nederland uit Den Bosch zeker in onze regio veroorzaakt! 

Ik dank u namens vrijwel alle bewoners van de aanliggende percelen rondom de `s-Gravenzandse 

Zanddijk voor uw aandacht en wens u in deze veel wijsheid toe. 

 

 


